
 

 

 

SIKT-möte 2024-04-26 
 

Närvarande: Ulrik Brandt Heedman, Hannes Berggren, Emil Thilander, 

Anna-Karin Gustavsson, Annika Andersson, Camilla Lindberg, Johan 

Runkvist, Eva Karlsson, Cecilia Sigfridsson Post, Jonathan Nyberg, Daniel 

Ekman, Per-Anders Johansson Ögren, Hans Bäckström, Britt Andersson, 

Björn Broberg, Leif Carlsson, Maja Ohlsson, Sara von Seth, Susanne 

Jörgensen, Svetlana Söderlund, Ulrika Andersson, Lisa Björling 

Sekreterare: Hannes Berggren 

 

Föregående minnesanteckningar 

• Britt föredrar föregående minnesanteckningar. 

 

IT-pedagogsträff 

• Hannes hittar en tid i slutet av september och skickar ut en ny 

bokning. 

 

Skolledarkonferens - uppföljning 

• Tankar utifrån diskussion: 

o Kan vara dumt att förbjuda då elever riskerar halka efter de 

som använder tekniken. 

o Dela det arbete, den dokumentation, SIKT-kommunerna 

sammanställt gällande AI så inte alla “behöver uppfinna 

hjulet” och ta inspiration. 

o Viktigt att vi fokuserar på hur vi medvetet kan använda AI 

för att höja undervisningskvalitén. 

o Mycket fokus på risker och hjärnforskning. Det krockar inte 

med de medvetna användande vi alltid måste ha i fokus. 

o Det finns vissa system, exempelvis provsystemet “Trelson”, 

där du kan börja försiktigt/kontrollerat och sedan “släppa på” 

funktionalitet/resurser efterhand. 

o Det digitala och det analoga kompletterar varandra och ska 

användas  

o SIKT har ett ansvar att lyfta vinsterna med det digitala, 

exempelvis mot politik, så det inte endast är nackdelarna som 

lyfts fram. Samhällstrenden är att lyfta nackdelarna. God 

undervisning är alltid god undervisning och tvärtom. 
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o Ibland kan exempelvis mobilförbud bidra till “sinnesfrid” för 

elever som inte känner pressen av att alltid vara tillgängliga. 

Men det som sker på fritiden får fortsatt följdverkningar i 

verksamheten. Viktigt att det satsas på rastaktiviteter och 

elevcoacher. 

o AI skulle kunna bidra till mer felaktig info på nätet. 

 

Verifierade appar 

• Inget nytt. 

 

Vuxfrågor 

• Tanken var att stärka gruppen ytterligare i samband med UTSIKT. 

Men så blev det ej då UTSIKT ställdes in. 

• Möte har ägt rum, bland annat utifrån nedanstående frågor: 

o DNP – lägesavstämning) 

o Lärplattformar - exempelvis Haldor 

o Marknadsföring digitalt - lite olika om allt måste gå genom 

samma konto eller om det finns olika. 

 

PUB-avtal externa leverantörer 

• Skövde hade dust med Vklass gällande ansvarsfriskrivning. Skövde 

stod på sig och Vklass gav med sig. Det finns en tråd i Teamet men 

texten från SKR kommer även här: 

“Enligt artikel 28 i GDPR ska personuppgiftsansvarige endast 

anlita personuppgiftsbiträden som ger tillräckliga garantier om att 

genomföra lämpliga tekniska och organisatoriska åtgärder på ett 

sådant sätt att behandlingen uppfyller kraven i denna förordning och 

säkerställer att den registrerades rättigheter skyddas. Förslaget på 

ändring från leverantören gör att man kan ifrågasättas om aktuellt 

biträde kan ge tillräckliga garantier så att kraven i förordningen 

uppfylls och att en registrerades rättigheter skyddas.  

 

Punkten 14.1 i pub-avtalet hänvisar till artikel 82 i GDPR. Enligt 

punkt 2 i artikel 82 ska ett personuppgiftsbiträde endast ansvara för 

skada uppkommen till följd av behandlingen om denne inte har 

fullgjort de skyldigheter i denna förordning som specifikt riktar sig 

till personuppgiftsbiträden eller agerat utanför eller i strid med den 

personuppgiftsansvariges lagenliga anvisningar. Vidare kan 

personuppgiftsbiträdet undgå ansvar enligt punkt 3 i artikel 82 om 

den visar att den inte på något sätt är ansvarig för den händelse som 
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orsakade skadan. 

 

Det förefaller orimligt att ett personuppgiftsbiträde som inte har 

fullgjort de skyldigheter i GDPR som specifikt riktar sig till 

personuppgiftsbiträden eller agerat utanför eller i strid med den 

personuppgiftsansvariges anvisningar ska kunna undgå att ersätta 

en registrerad som lidit skada, genom att begränsa deras rätt till 

skadestånd och övervältra sina skyldigheter på den 

personuppgiftsansvariga. 

 

Den ersättning som kan komma utgå för skada till den registrerade 

ska dessutom fastställs efter en rättegång genom dom eller 

förlikning. Beslut om sanktionsavgift tas av tillsynsmyndigheten. Det 

är domstolens uppgift att ta ställning till yrkandena och bevisningen. 

Likaså är det tillsynsmyndighetens uppgift att ta ställning till sitt 

utredningsmaterial och överväga om en sanktionsavgift ska utgå 

eller inte på grund av de fel som konstaterats i ett tillsynsärende.” 

 

DNP – nuläge 

• SKR kan erbjuda projektledning för de som behöver komma igång 

(mot en kostnad). 

• Flertalet kommuner kommer testa bedömningsstöd. 

• Bara Skövde är helt klara med allt (tekniskt). Flera kommer testa 

bedömningsstöden. 

• V6-kommunerna är nära. De kommer inte in i provtjänsten 

• Tidaholm kommer in i tjänsten men får inte med roll 

skoladministratör (det får göras manuellt). Kommunen kör bank-ID 

för de som vill testa. 

• Tibro och Hjo har fått kompletteringsköpa produkt/modul från 

Eventful för att få till det. 

• Falköping avstår bedömningsstöd pga att skyddade inte kommer 

med. De har däremot fått meddelande att Pointsharp är godkända hos 

DIGG från och med igår. 

• Lidköping tänker köra bedömningsstöd. Men skulle det köra ihop sig 

för vissa så är det ingen fara utan snarare en lärdom. 

 

Uppdatering uppdragsbeskrivning 

• Av Leif har vi fått en påminnelse om att uppdragsbeskrivningen ska 

vara mera levande och följas upp i början på varje år. 

• Vi schemalägger en punkt på möte i början av kommande läsår och 

uppdaterar uppdragsbeskrivningen. 
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AI – uppdatering 

• Skövde och Lidköping testar Co-pilot. Blir bra när den kommer på 

svenska. Viktig att hålla koll på eventuella åldersgränser. 

• Skövde har ett planerat “hackathon” där de tar hjälp av företaget 

centigo för att undersöka (teoretiskt och praktiskt) hur arbetet kan 

underlättas med AI. 

• Kanske bör vi bjuda in leverantör för informationsmöte om AI och 

vad de kan erbjuda. 

• Lidköping har haft utbildning för gymnasiepersonal via företaget 

Foxway. 

• I Hjo har elevhälsan testat att sammanfatta avanonymiserade 

utredningar som senare ska till VH.  

• Tips: SVT:s serie “Generation AI” samt Internetstiftelsens digitala 

lektioner om AI. 

• Falköping har beställt sin första AI-server för att kunna jobba lokalt 

även med personuppgifter. 

• V6 har den begränsade Co-pilot via Edge. 

• Mediapoolen har börjat sin resa att satsa på material kring AI, de har 

bland annat fått omställningspengar. 

• Det är ett stort jobb att “rensa/klassa” miljön innan Co-pilot kan slås 

på i hela tenanten och inte endast i Edge. I Edge är det bara info 

kopplat till egna kontot som samlas. 

 

Omvärldsbevakning 

• SETT-mässa 

o Sveriges lärare har släppt rapport gällande var lärare tänker 

kopplat till digitaliseringen. 

o Skolverket hade seminarium vid sin monter, mest om DNP. 

o Tips: Fröken Maja (@mittformativaklassrum) • Foton och 

videor på Instagram 

 

Nästa möte – innehåll och datum 

Datum:  24/5 (kanske på plats i Mariestad) 

• (Digitalt bedömningsstöd - eget möte som Ulrik bjuder in till.) 

• Innehåll - Ulrik lägger ut frågan i Teamet så alla kan fylla på. 

 

Mediapoolen 

•  AI – nytt i plattformen 

https://www.instagram.com/mittformativaklassrum/
https://www.instagram.com/mittformativaklassrum/
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o Filmer från internetstiftelsen inlagda. 

o Micke Krings film fick ej läggas in men Mediapoolen gör 

egen. 

o Har sökt pengar från omställningsfonden för att fördjupa sig i 

AI och få mer material till plattformen. 

o Även annat material inlagt. 

  

• Tre nya digitala kvartar 

o Spelifierat lärande. 

o Keynote för förskolan. 

o MIK-vad är det 

  

• Filminköp 

o Långa listor på ny film som ska komma in. 

o Tips på mycket bra material – svt-playfilm som tas in ”And 

the king said what a wonderful machine”. Kopplas till 

digitala lektioner. Handlar om hur tekniken används på olika 

sätt och ”hur man fuskar” exempelvis vid presentation av 

internationella röster i melodifestivalen.  

  

• Träffar 

o Se mediapoolens hemsida för träffar och innehåll. 

o Gruppen ger input om att när det ordnas dag för förskola bör 

man även tänka på fritidshem och anpassad grundskola. 

o Ett tips är också en digital möjlighet (så fler har möjlighet), 

kanske inte webbinar men inspelade så man kan ta del 

närsomhelst. 

  

• Synktjänst 

o Skolsynk – beslut om att inte gå vidare, blir för krångligt 

jämfört med hur många som kommer nyttja den.  

o Någon synktjänst kommer det fortfarande att arbetas för. 

  

• Övrigt 

o Erasmusprojekt att samla bra open sourceverktyg (koder). Ett 

förslag att Mediapoolen ska lägga ut koden eller länkar till 

koden i plattformen. På så vis kan den som vill bygga hämta 

där. Exempel: 
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o Foxway education har med Google presenterat AI-verktyg i 

Googles tjänster, inte en stor motsvarande ChatGPT utan 

småtjänster. Exempelvis om man lägger in youtubeklipp i sin 

plattform tar classroom bort reklamen automatiskt i 

materialet, o.s.v. 

o Nanoutbildningar informationssäkerhet är sånt som 

kommunerna köper in, kostar en del och försvinner sedan 

(misstaget man ofta gör köper kompetens dyrt och äger den 

ej själv). Kanske något liknande ur utbildningsperspektiv. 

Istället för att alla köper så kan det gå via Mediapoolen. Ökar 

tjänstens attraktivitet. 

o I slutet av månaden kommer en kort film om källkritik för 

seniorer. 

o Nästa möte 17/5 8:30. 

o Kom gärna med förslag gällande datum för teknikdagar i 

höst, strax innan eller efter läslovet. Gruppen föreslår 

onsdagen v.44. Möjligen då samt två andra före och efter. 

Olika platser. 

 

 


